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Bak község Önkormányzati Képviselı-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 

 
JEGYZİKÖNYV 

 
Készült: Bak község Önkormányzati Képviselı-testületének 2012. június 26. napján a Baki 

Körjegyzıség épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 2/a.) 1755 órai kezdéssel megtartott 
nyílt  ülésérıl. 

 
Jelen vannak:        - Molnár Károly, polgármester 
   - Farkas Tamás Attila, alpolgármester 
   - Makkos István, települési képviselı 
   - Németh Dezsı, települési képviselı – érkezett 1830 órakor. 
  - Tamás Béláné, települési képviselı 
  - Toplak Tiborné, települési képviselı.                   
                                                                  
Tanácskozási joggal:  Császár László, körjegyzı 
   Leitnerné Nagy Judit pénzügyi elıadó 
   Hetényi László Önvédelmi Egyesület elnök 
   Garamvölgyi György ÁMK igazgató 
   Kónya Zsuzsanna Zeg. és Térsége Többc. Kist. Társ. 
   Vásár Marianna Zeg. és Térsége Többc. Kist. Társ. 
   Gombás József foglalkoztatási szakértı 
   Hollós Szabolcs. 
 
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. A polgármester 
megállapítja, hogy a képviselı-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fı települési 
képviselıbıl 5 fı jelen van. Jegyzıkönyvvezetésre Császár László körjegyzıt, jegyzıkönyv 
hitelesítésre Tamás Béláné és Makkos István települési képviselıket kéri fel, melyet a 
képviselı-testület 5 igen szavazattal elfogadott.  A továbbiakban javaslatot tesz, hogy a 
meghívóban kiküldöttekhez képet módosuljon a napirend és 1. napirendként a TÁMOP-
1.4.5-12/1 Foglalkoztatási megállapodások támogatás c. pályázat felvételre kerüljön. A 
javaslattal a testület egyetértve, az alábbi napirendet fogadja el:  
 
1. TÁMOP-1.4.5-12/1 Foglalkoztatási megállapodások támogatás c. pályázat 

Elıadó: Kónya Zsuzsanna. 
 
2. Az Önvédelmi Egyesület beszámolója. 
 Elıadó: Hetény László elnök. 
 
3.  Beszámoló a lejárt határozatokról és a két ülés közötti munkáról. 
 
4.  Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörben hozott intézkedéseirıl. 
 
5. Az Önkormányzat 2012. évi költségvetési rendeletének módosítása. 
 Elıadó: Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ügyintézı. 
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6. Folyószámla hitel-keret meghosszabbítása. 
 Elıadó: Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ügyintézı. 
 
7. Szervezeti és Mőködési Szabályzat módosítása. 
 Elıterjesztı: Császár László körjegyzı. 
 
 8. Ivóvíz- és szennyvízhálózat üzemeltetési szerzıdése. 

Elıadó: Molnár Károly polgármester. 
 

 9.    Egyebek (Gáspár Kft. bérleti díj kedvezmény ügye, vagyonvédelmi rendszer, egyéb 
ügyek). 
 
 

Napirendek tárgyalása: 
 
1. TÁMOP-1.4.5-12/1 Foglalkoztatási megállapodások támogatás c. pályázat 

Elıadó: Kónya Zsuzsanna. 
 
Kónya Zsuzsanna: Köszönti a résztvevıket. A jelen jegyzıkönyv 1. számú melléklete 
szerint elkészült egy elıterjesztés a tárgyi ügyben. A pályázati lehetıség elızményeként 
2009-ben a Többcélú Társulás és a Társulás Nonprofit Kft-jének közremőködésével 128 
együttmőködı részvételével megalakult a MALOM foglalkoztatási paktum. A cél a 
kistérség foglalkoztatási helyzetének javítása volt. Elkészült egy, a foglalkoztatottság 
növelését célzó stratégia. Készült akcióterv, kidolgozásra kerültek projektötletek. Ezekben a 
Válicka-Völgyi települések is érintettek. A program keretében 65 településen indítottak 
pályaorientációs képzéseket és 400 gyerek 24 munkahelyet látogatott meg, melynek 
keretében karrier-lehetıségeket ismertek meg, melynek hatására több gyermek jelezte 
szándékát a programban megismert szakmák elsajátítására. Több projekt került 
megvalósításra, a magyar-dán iskolával közösen 183 mFt értékő pályázatot nyertek el, 
amely július 1-jén indul. A Számpont Kft-vel közösen baromfi feldolgozó és kárpitos 
szakmák elsajátítására került benyújtásra pályázat. A munkahely teremtés érdekében 
projektmenedzsment szervezet alakult, újabb pályázatok kerülnek benyújtásra. Ez a 
szervezet a mai napig tevékenyen dolgozik. Jelen pályázatban a Társulás, illetve annak Kft-
je nem vehet részt, mert hasonló tárgyú nyert pályázatuk van. Átnézték a paktumban részt 
vevı 128 tagot, keresve olyan potenciális lehetséges partnert, akinek megvan a szükséges 
kapacitása a pályázat benyújtására. Itt a Válicka-Völgyi Önkormányzatok és Bak 
Önkormányzat személyében találtak lehetséges jelöltet, akinek a szükséges ötletek, képzési 
kapacitás a rendelkezésére áll. Bakon a rekreációs és egészségügyi turizmus a reménybeli 
kórház beruházással az ÁMK felnıttképzési akkreditációjával jó lehetıséget biztosítana a 
pályázat benyújtására. A térségben található olyan mikro- és nagyobb vállalkozás is, akik fel 
tudják vállalni a pályázattal járó foglalkoztatási kötelezettséget. A pályázat benyújtásához a 
szükséges ismeretekkel rendelkeznek, a háttéranyagot tudják biztosítani, továbbá a szakértıi 
gárda is rendelkezésre áll. Jelen pályázatot július 31-ig lehet benyújtani, 100 % a támogatási 
intenzitás, lényeg, hogy képzésre alapozott foglalkoztatás támogatható. Minimum 3, 
maximum 8 konzorciumi partner bevonása szükséges. 
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Gombás József: Magyarországon jelenleg 70 paktum került létrehozásra, amelybıl kb. 30 
mőködik is. A MALOM-paktum folytatásra érdemes. Bak Önkormányzat 40-80 mFt 
értékben tudná folytatni a megkezdett munkát. Fel kell mérni, hogy a településen, a 
térségben melyik foglalkoztatónak milyen konkrét igénye lenne. 
 
Hollós Szabolcs: Cégük közel 10 éve foglalkozik paktum megállapodásokkal. Fel tudja 
ajánlani közremőködésüket az eredményes együttmőködés reményében. Ez közös munka 
lenne, egy jól megírt pályázattal nagy eséllyel lehet támogatáshoz jutni. Vállalják a projekt 
elıkészítését, csak sikeres pályázat alapján tartanak igényt díjazásra. Az idı rövid, de 
megoldható a feladat elvégzése. Mivel ez egy meghívásos pályázatnak tekinthetı – mivel 
csak mőködı paktum alapján lehet pályázni – jelentıs a nyerési esély. Fontos, hogy elsı 
lépésként fel kell kutatni, kik azok a partnerek, akik részt vehetnek a foglalkoztatásban. Az 
eredményes tárgyalások alapján lehet pozitív döntést hozni a pályázat benyújtásáról. 
 
Makkos István, települési képviselı: A pályázat teljes egészében támogatott? Beépíthetı a 
pályázatíró díjazása? 
 
Gombás József: A pályázati összegbıl 12 % fordítható projektmenedzsmentre. 5 % 
általános költség (posta, internet, irodai költség) számolható el, tehát igen. 
 
Kónya Zsuzsanna: A pályázat során biztosítható a likviditás, mivel 25 %-os mértékő elıleg 
is lehívható. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Számára kevés a konkrétum. Milyen elınye 
származhat a településnek, hány embert érinthet? Csak 6 hónapra szólna a foglalkoztatás? 
 
Hollós Szabolcs: A foglalkoztatónak a támogatott idıszaknak megfelelı idıre 
kötelezettséget kell vállalnia a továbbfoglalkoztatásra. A támogatás kiterjed a bér mellett a 
járulékokra is. Ha 6 hónapra kap támogatást a foglalkoztató, 1 évig kell foglalkoztatnia a 
dolgozót, tehát 1 évre 50 %-os a bértámogatás mértéke. Számításaik szerint 70 mFt lenne a 
reális cél, amelybıl 25 fıt lehetne foglalkoztatni. 
 
Kónya Zsuzsanna: Minimum 50 fıt kell megszólítani a projekt során. A Válicka-völgyi 
településeket is bevonva biztosítható a létszám. Az 50 fınek meg kell jelennie, jelezve, hogy 
tanulni, dolgozni akarnak. 40 fınek kell legalább mentoráltnak lenni a lebonyolítás során. 
Képzésbe 12 fıt kell legalább bevonni, amelybıl 2 fı morzsolódhat le. Legalább 10 
embernek kell valamilyen felnıttképzési bizonyítványt szereznie. 15 fıt kell 1 év 
idıtartamra 8 órás rendben foglalkoztatni. A projektet rá lehetne építeni az önellátó falu 
ötletére, vagy a kórház-beruházásra. Fontos, hogy mielıbb meg kell határozni a fı irányt, 
ötletet, amelyre a pályázat építhetı. Kérdés, hogy az Önkormányzat fel tudja-e vállalni a 
pályázat bonyolítását, illetve lennének-e potenciális konzorciumi tagok, akik 
foglalkoztatóként szóba jöhetnek. 
 
Makkos István, települési képviselı: Elsı körben meg kellene keresni a munkaadókat. 
Kérdés, hogy ehhez tudna-e olyan jövıképet, irányokat felvázolni, ami segítséget 
nyújthatna. Sok vállalkozás a puszta létéért küzd, halott az ötlet, ha nem lesz megfelelı 
foglalkoztatói kör. Tudunk-e valamilyen kitörési pontot mutatni a vállalkozóknak? 
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Gombás József: Szerinte nem létezik olyan személy, aki erre a kérdésre egzakt, felelıs 
választ tudna adni. Ez a pályázat egy lehetıség, amelyet érdemes megragadni, most döntést 
kellene hozni, hogy az Önkormányzat részt kíván venni a pályázaton. Utána kell leülni, 
lefolytatni a tárgyalásokat, van-e alkalmas foglalkoztató. Ha nem sikerül megtalálni ezt a 
kört, akkor a kezdeményezést vissza kell vonni. 
 
Hollós Szabolcs: Több lehetıség van a pályázatban. Lehet vállalkozások részére HR, egyéb 
fejlesztési lehetıségeket, piacbıvítési elképzeléseket is beépíteni, ebben segítséget nyújtani. 
 
Kónya Zsuzsanna: Képviselıi fejjel gondolkodva: ha az Önkormányzat úgy dönt, ki lehet 
jelölni egy projekt team-et, felosztva a feladatokat, ki, melyik vállalkozót, oktatási 
intézményt keresi fel. Ki kell dolgozni 3 projektötletet, olyant, ami életképes lehet a 
településen. Jó lehetıség a turizmus, a kórház-beruházás, az önellátó falu – helyi piac 
kialakításával és mőködtetésével. Ismerni kell a helyi sajátosságokat, amelyeket megfelelı 
szakmai anyagokkal, szakértıi véleményekkel alá lehet támasztani. 
 
Gombás József: Az Önkormányzati is lehet foglalkoztató a pályázatban, így a 
településüzemeltetés, parkgondozás is lehetne egy projektötlet. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Az ötletek nagy része légbıl kapott. Hiánnyal küzd 
a település, így nem lehet a továbbfoglalkoztatást biztosítani önkormányzati foglalkoztatás 
esetén. Csak a vállalkozók jöhetnek szóba. Ha beadjuk a pályázatot, megnyerjük, számítások 
szerint lesz 8 fı baki, a többiek pedig a térségbıl. Elviekben lesz 8 parkgondozónk 1 évre, 
legrosszabb esetben 8 embernek 1 évre lesz munkája. 
 
Molnár Károly, polgármester:  Elızetesen egyeztetett a Baki Agro-Centrum gazdasági 
igazgatójával. Nem zárkóztak el a részvétel elıl. 
 
Garamvölgyi György, ÁMK igazgató: Az ÁMK-nak, mint képzınek lenne lehetısége 
részt venni a projektben, de az elıkészítı munkában is rendelkezésre áll. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Véleménye szerint álljon fel egy csoport, 
tárgyaljanak a lehetséges foglalkoztatókkal. Ha van alkalmas projektötlet, akkor döntsön a 
testület a pályázat benyújtásáról. Július elsı hetében le lehet bonyolítani az elızetes 
tárgyalásokat, s egy rendkívüli ülésen meg lehet hozni a szükséges döntést. 
 
Kónya Zsuzsanna: Ha a testület szükségesnek látja, az érintettek részvételével lehetne 
tartani egy fórumot, amelyen İk is részt vennének, megválaszolva az esetlegesen felmerülı 
kérdéseket. Felhívja a figyelmet a rendelkezésre álló idı rövidségére. Ha Bak nem kíván a 
projektben részt venni, akkor a Társulás más lehetséges pályázó után kell, hogy kutasson. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselı-testület 
egybehangzó 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

54/2012. számú határozat: 



Bak,  2012. június 26-I nyílt testületi ülés jegyzőkönyv. 

5 

 

Bak község Önkormányzati Képviselı-testület részt kíván venni 
pályázóként és konzorciumi tagként a TÁMOP-1.4.5-12/1. 
Foglalkoztatási megállapodások támogatás c. pályázatban. A testület 
felkéri a polgármestert a pályázat elıkészítésében való részvételre, a 
lehetséges foglalkoztatók beazonosítására, a konzorciumi partnerek 
felkutatására, tevékenység- és költségterv kidolgozására. 

  Határidı: 2012. július 05. 
  Felelıs: Molnár Károly polgármester 

 
 

A napirend tárgyalását követıen Garamvölgyi György ÁMK igazgató, Kónya 
Zsuzsanna, Vásár Marianna, Gombás József, Hollós Szabolcs távozott az 
ülésrıl. 

 
1830 órakor megérkezett Németh Dezsı települési képviselı, így a testület 6 fıvel 
folytatta munkáját. 

 
 
2.  Az Önvédelmi Egyesület beszámolója. 
 Elıadó: Hetényi László elnök. 
 

Hetényi László, elnök: Köszöni, hogy a testület meghívta tájékoztató tartására az 
Önvédelmi Egyesületet, mint közhasznú szervezetet. Az Egyesület ülésein is nagy 
szeretettel várják a képviselı-testület tagjait. Jelen jegyzıkönyv 2. számú melléklete szerint 
ismerteti az Egyesület pénzügyi-gazdasági és mőködési adatait. 
Elmondja, hogy az elképzelések szerint erıteljes központi irányítás alá szándékozzák vonni 
a polgárır szervezeteket. Az idei évben a szervezetnek módosítania kellett Alapszabályát, 
hogy megfeleljenek a jogszabályi elıírásoknak. Az Egyesületnek elsırendő célja a 
mőködıképesség megırzése, a fennmaradás. Mivel önkéntes tagságú szervezetrıl van szó, 
problémát jelent, hogy a vezénylés ellenére sok esetben nem érnek ki a polgárırök a 
szolgálattételre.  
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A 36 tagból hányan járnak ki szolgálatra 
ténylegesen? 
 
Hetényi László, elnök: 25 fı vállalta a járırszolgálatot. 
 

A napirend tárgyalását követıen Hetényi László távozott az ülésrıl. 
 
 
2.  Beszámoló a lejárt határozatokról és a két ülés közötti munkáról. 
 
3.  Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörben hozott intézkedéseirıl. 
 
Molnár Károly, polgármester: jelen jegyzıkönyv 3. számú melléklete szerint ismerteti a 
lejárt határidejő határozatokról, a 4. számú melléklete szerint az átruházott hatáskörben 
hozott intézkedésekrıl szóló tájékoztatást. 
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Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A napirend címe: beszámoló a lejárt határozatokról 
és a két ülés közötti munkáról. Az elıterjesztés csak a lejárt határozatokról számol be. Nem 
történt a két ülés között semmi? Pontokba szedve szükséges lenne legalább nagy vonalakban 
tájékoztatni a testületi tagokat, hogy mi történt az elmúlt 1 hónapban. 
 
Németh Dezsı, települési képviselı: A múltkori ülésen indítványozta a havi feladattervet. 
Ha az elkészülne, össze lehetne vetni a beszámoló adataival. 
 
Makkos István, települési képviselı: Sok olyan feladat van, amelyet nem lehet elızetesen 
tervezni. A részletesebb beszámoló azonban jó ötlet. 
 
Molnár Károly, polgármester:  Tájékoztatja a testületet: 

• Zalatárnok nem tett eleget intézményfinanszírozási kötelezettségének, 
• Zalatárnok elızetesen jelezte, hogy szándékában áll a közös önkormányzati hivatal 

létrehozása tárgyában Bakkal tárgyalni; 
• Az ÖNHIKI pályázaton 5,2 mFt-os támogatást nyert el a település. 

 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselı-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

55/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselı-testülete testülete a lejárt 
határidejő határozatokról, a két ülés közötti munkáról és a 
polgármester átruházott hatáskörben hozott intézkedéseirıl szóló 
polgármesteri beszámolót elfogadta. 

 
 
 
4. Az Önkormányzat 2012. évi költségvetési rendeletének módosítása. 
 Elıadó: Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ügyintézı. 
 
Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ügyintézı: jelen jegyzıkönyv 5. számú melléklete szerinti 
tartalommal kiküldésre került az elıterjesztés a rendelet-módosítás tervezett szövegével. 
 
A napirenddel kapcsolatban egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, ezért Molnár 
Károly, polgármester az elıterjesztés szerint tett javaslatot a rendelet módosítására. 
 

Bak község Önkormányzati Képviselı-testülete 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 11/2012. (VI. 27.) 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat 2012. évi 
költségvetésérıl szóló 4/2012. (III. 08.) önkormányzati rendelet 
módosításáról, mely jelen jegyzıkönyv 6. számú mellékletét képezi. 
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5. Folyószámla hitel-keret meghosszabbítása. 
 Elıadó: Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ügyintézı. 
 
Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ügyintézı: az Önkormányzatnak a Bak és Vidéke 
Takarékszövetkezetnél jelenleg 22 mFt összegő folyószámla hitelkerete áll fenn, amely a 
folyamatos likviditást hivatott biztosítani. A folyószámla-keretet továbbra is célszerő 
fenntartani, amelynek igénybevétele az anyagi helyzet változásának függvénye. A hitelkeret 
fenntartása az Önkormányzat részére hozzávetıleg havi 17 eFt kötelezettséget jelent a 
szerzıdés megkötésekor fizetendı mintegy 150 eFt-os díj mellett. 
 
Makkos István, települési képviselı: Úgy véli, hogy a testület nem tett semmit annak 
érdekében, hogy a bevételeibıl gazdálkodjon, például nem lépett az ÁMK-nál indokolatlan 
vezetıi szintek megszüntetése érdekében, ezért nem támogatja a hitel-keret 
meghosszabbítását. 
 
Molnár Károly, polgármester:  Javasolja, hogy 10 mFt-ban kerüljön meghatározásra a 
hitelkeret összege. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselı-testület 
4 igen szavazattal, 1 ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:   

 
56/2012. számú határozat: 
a.) Bak Község Önkormányzati Képviselı-testülete Bak és Vidéke 
Takarékszövetkezetnél (Bak, Széchenyi tér 2.) a 2012. július 22. 
napján lejáró folyószámla-hitelkeret szerzıdését 10.000.000,- Ft 
összegő hitelkeretre meghosszabbítja. 
b.) Keretbiztosítéki jelzálogjog bejegyzése 70.000.000.-Ft, azaz 
Hetvenmillió forint összeg erejéig 2010. július 21. napján 
bejegyzésre került: 
o a Bak 498. hrsz-ú, természetben Bak, Kossuth utca 4/A 
1/1 tulajdoni hányadú kizárólagos önkormányzati tulajdonban lévı 
ingatlanra, 
o a Bak 058/7. hrsz-ú kivett sporttelep, sportöltözı és 
étterem megnevezéső ingatlanra, a bérbe adott ingatlan bérleti díj 
vonatkozásában engedményezéssel. 

c.) A felek kölcsönös megállapodása alapján a folyószámla- 
hitelkeret összege és futamideje a lejáratot megelızıen is 
módosítható 

  A képviselı-testület felkéri a polgármestert és a körjegyzıt, hogy a 
Bak és Vidéke Takarékszövetkezethez nyújtsa be a hitel kérelmet, 
majd a legkedvezıbb feltételő hitel engedélyezését követıen 
felhatalmazza a hitelszerzıdés aláírására, valamint intézkedjen a 
hitel szükség szerinti folyósítása érdekében. 

  Határidı: azonnal 
  Felelıs: Molnár Károly polgármester 
      Császár László körjegyzı. 
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6. Szervezeti és Mőködési Szabályzat módosítása. 
 Elıterjesztı: Császár László körjegyzı. 
 

Császár László, körjegyzı: jelen jegyzıkönyv 7. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az elıterjesztés a rendelet-módosítás tervezett szövegével. 
 

A napirenddel kapcsolatban egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, ezért Molnár 
Károly, polgármester az elıterjesztés szerint tett javaslatot a rendelet módosítására. 
 

Bak község Önkormányzati Képviselı-testülete 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 12/2012. (VI. 27.) 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatáról szóló 7/2011. (V. 04.) önkormányzati rendelet 
módosításáról, mely jelen jegyzıkönyv 8. számú mellékletét képezi. 

 
 
 7. Ivóvíz- és szennyvízhálózat üzemeltetési szerzıdése. 

Elıadó: Molnár Károly polgármester. 
 

Molnár Károly, polgármester:  jelen jegyzıkönyv 9. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az ivóvíz és a szennyvízhálózat üzemeltetési szerzıdésére vonatkozó 
megállapodás tervezet. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Csapdahelyzetet jelent, ha a hálózatot 
üzemeltetésbe adjuk. A jelenlegi díjak nem fedezik a hálózaton elvégzendı karbantartási, 
felújítási költségeket. Bakon régi a hálózat. Ha annyira tönkremegy, hogy azonnali 
beavatkozás szükséges, a tulajdonosnak kell forrást biztosítania a fejlesztésre. 
 
Molnár Károly, polgármester:  A ZALAVÍZ minden évben készít fejújítási tervet. A KPA 
ülésen már több éve jelezte, hogy a Válicka utcában feltétlenül szükséges a fınyomócsı 
cseréje. A Szakértıi Bizottság felülvizsgálja az igényt, várható, hogy az idei évben bekerül a 
tervbe ennek a szakasznak a cseréje, mert mindenképpen meg kell azt oldani, mert egy 
esetleges törés esetén még a vasúti pálya is veszélyeztetve lehet. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselı-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

57/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselı-testülete testülete jelen 
jegyzıkönyv 9. számú melléklete szerinti tartalommal elfogadja az 
Önkormányzat tulajdonát képezı szennyvízelvezetést és tisztítást, 
valamint az ivóvíz ellátást szolgáló víziközmő vagyonnak a 
ZALAVÍZ Zrt. részére történı használatba adására és üzemeltetésére 
vonatkozó bérleti-üzemeltetési szerzıdést. 
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A képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert a bérleti-
üzemeltetési szerzıdések aláírására. 

  Határidı: haladéktalanul. 
  Felelıs: Molnár Károly polgármester 

 
 

 
 8.    Egyebek (Gáspár Kft. bérleti díj kedvezmény ügye, vagyonvédelmi rendszer, egyéb 
ügyek). 
 
 
 8.1. Vagyonvédelmi rendszer. 
 
Császár László, körjegyzı: jelen jegyzıkönyv 10. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került a ZAVÉD-PATENT Kft. ajánlata. 
 
Makkos István, települési képviselı: A folyószámla hitelnél már kifejtette a véleményét a 
pénzügyekrıl. Jelen helyzetben szükségtelen beruházás a riasztó-rendszer kiépítése. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselı-testület 
5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:   
 

58/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselı-testülete testülete a ZAVÉD-
PATENT Kft. árajánlatát nem fogadja el az Általános Iskola, a 
Háziorvosi rendelı riasztórendszerének kiépítése ügyében. 
 
 

8.2. Gáspár Kft. bérleti díj kedvezmény ügye. 
 
Molnár Károly, polgármester:  Ismerteti a Gáspár és Társa Kft. helyiségbérleti díjra 
vonatkozó bérleti díj mérséklési iránti kérelmét. Elmondja, hogy a bérlı jelenleg havi 
83.500,- Ft összegért bérli a baki Sportcentrumban lévı Tóvendéglıt. A bérlı hat hónap 
idıtartamra 50 %-os mértékő díjmérséklést kér. 
 
Makkos István, települési képviselı: Nem tartja jó ötletnek, hogy egy kézben van a két 
települési vendéglı. Ha nem megfelelı a bérleti díj összege, adják vissza, kerüljön kiírásra 
új pályázat, keressünk más üzemeltetıt. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a polgármester 
javaslatot tett az 50 %-os mértékő bérleti díj kedvezmény biztosítására, 6 hónap idıtartamra. 
A képviselı-testület 1 igen szavazattal, 5 ellenszavazat mellett, tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozza:   
 

59/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselı-testülete testülete a Gáspár és 
Társa Kft-nek a baki Sportcentrumban lévı Tóvendéglı 
üzemeltetésére vonatkozó, 6 hónap idıtartamra vonatkozó, 50 %-os 
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mértékő díjmérséklési kérelmét elutasítja. A képviselı-testület 
felkéri a polgármestert, hogy döntésérıl az érintetteket tájékoztassa. 

  Határidı: haladéktalanul. 
  Felelıs: Molnár Károly polgármester 

 
 
 8.3. Méhészekkel kapcsolatos tájékoztatás. 
 
Császár László, körjegyzı: Alpolgármester Úrnak az ülést megelızıen küldött tájékoztatás 
kérése alapján elmondja, hogy Bakon jelenleg 16 bejelentı 425 méhkaptárra tett bejelentést. 
Ezeknél az igazolás kiadása és a nyilvántartásba vétel megtörtént. 
 
 
 8.4. Mőfüves futballpályák kialakítására vonatkozó pályázat. 
 
Császár László, körjegyzı: Alpolgármester Úrnak az ülést megelızıen küldött tájékoztatás 
kérése alapján elmondja, hogy az MLSZ pályázatára grund és kismérető pályák kialakítására 
lehetett volna pályázatot benyújtani. A pályázat 30 %-os önerıt feltételezett volna, 
összegszerően 6 mFt körül, mivel egy mőfüves pálya kialakítása nagyságrendileg 24 mFt-ba 
kerül. A pályák karbantartása éves szinten 450-500 eFt-be kerül. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Célszerő lenne a jövı évben is figyelni ezt a 
pályázatot, mert esetleg helyi támogatókkal össze lehetetne szedni az önerı összegét, akár 
több településsel együttmőködve. A pálya bérleti díjából pedig elı lehetne teremteni a 
karbantartási költség összegét. 
 
 
 8.5. Zalatárnok fizetési elmaradása 
 
Molnár Károly, polgármester:  A két ülés közötti eseményeknél említette, hogy Zalatárnok 
nem tett eleget az intézményi finanszírozási kötelezettségének. A Társulási Megállapodás 
alapján van lehetıség inkasszó benyújtására. 
 
Makkos István, települési képviselı: Indokolatlannak tartja, hogy Baknak kelljen hitelt 
felvennie, mert Zalatárnok nem járul hozzá az intézmény fenntartásához. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselı-testület 
6 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:   
 

60/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselı-testülete testülete a Göcsej 
Kapuja Bak ÁMK intézmény fenntartására létrejött Társulás 
Társulási megállapodás 4.11. pontja alapján szükségesnek látja 
inkasszó benyújtását a finanszírozási tartozás rendezése érdekében, 
amennyiben Zalatárnok Önkormányzata nem teljesíti kötelezettségét. 
A képviselı-testület felkéri a polgármestert, hogy ismételt fizetési 
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felszólítás küldése után 2012. július 2. napját követıen a szükséges 
intézkedéseket tegye meg. 

  Határidı: azonnal. 
  Felelıs: Molnár Károly polgármester 
 
 

 8.6. Egyéb felvetések 
 
Toplak Tiborné, települési képviselı: A múltkori ülésen elhangzott, hogy szükség lenne a 
temetıben urnafal kialakítására. Milyen intézkedések történtek? 
 
Molnár Károly, polgármester:  Kért árajánlatot sírövestıl, amely még nem érkezett meg. A 
temetıkaput tartó oszlopokat alpolgármester Úrral és Németh Dezsı képviselı Úrral 
megnézték, a kapuk a tartóoszlopok megerısítését követıen júliusban felszerelésre kerülnek. 
 
Molnár Károly, polgármester: Megköszöni Toplak Tiborné képviselı Asszonynak a hegyi 
feszület felújítása és az ünnepélyes átadás lebonyolítása érdekében végzett munkáját, illetve 
alpolgármester Úrnak a baki templom harangjának a rádióban való közvetítése ügyében tett 
munkáját. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester észrevételei: 

1. Május 22-én mosta el a Rapácsban a járdát az esı. Végre kell hajtani a javítást az 
alapozásig való visszabontással, új alap készítésével és aszfaltozással. A jelenlegi 
állapotra nem szabad ráaszfaltozni, mert megint ki fog töredezni. 

2. Az iskola elıtt a járdaépítés tavaly megállt, tovább kellene folytatni. 
3. Jelzi, hogy a település honlapja még mindig nem mőködik, sürgıs intézkedést kér. 
4. A harangszó felvétele megtörtént.  

 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képviselı-testület nyílt ülését 2135 órakor bezárta. 

 

k.m.f.    

 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                              körjegyzı 
 
 
A jegyzıkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
 Makkos István    Tamás Béláné 
          települési képviselı          települési képviselı 


